
Budapest Főváros XV. kerület 
Rákospalota, Pestújhely, Újpalota Önkormányzat Képviselő-testületének 

Pénzügyi és Jogi Bizottsága 
Ülés száma: PJB 60-7/2013. 
 

J E G Y Z Ő K Ö N Y V 
 

készült a bizottság 2013. március 11-én 
megtartott rendkívüli, nyilvános üléséről 

 
 
Az ülés helye: Polgármesteri Hivatal (1153 Bp. Bocskai u. 1-3.) 

„C” épület, Díszterem 
 
 
Meghívott 20 fő képviselő: Báder György, Bárdosi György, dr. Balázs Zoltán, dr. Balogh 
András, Báthory Erzsi, Bencsics Lászlóné, Bitvai Nándor, Donga Árpádné, Dárdai Árpádné, 
Gyurcsánszky János, Gyurkovics Miklós, Király Csaba, László Tamás, Major Sándor, 
Németh Angéla, dr. Novák Ágnes, dr. Pintér Gábor, Szilvágyi László, Tóth Imre, Vizér Klára 
 
Jelen van:   4 fő 

dr. Balázs Zoltán, 
dr. Pintér Gábor, 
Báder György, 
Gyurcsánszky János 

 
    László Tamás polgármester 
    Vizér Klára alpolgármester 
    Donga Árpádné képviselő 
 
Távolmaradását jelezte: 1 fő 
    Huszárné Nagy Mária 
 
Meghívottak: Juhászné dr. Baráth Márta jegyző, Vargáné dr. Kalán Ilona aljegyző a Jegyzői 
Kabinet vezetője, dr. Sárosi Magdolna a Polgármesteri Kabinet vezetője, dr. Trinn Miklós a 
Jogi és Szervezési Osztály vezetője, Nábrádi Pálné a Humánpolitikai Osztály vezetője, 
Németh Tibor a Németh Tibor a Főépítészi, Városfejlesztési és Üzemeltetési Főosztály 
vezetője, Sipos Gábor főépítész, Jávori Péter a Városüzemeltetési Osztály vezetője, Ludvig 
Éva a Belső Ellenőrzési Osztály vezetője, Gál Gyöngyi a Közigazgatási és Ügyfélszolgálati 
Főosztály megbízott vezetője, Deák Zsolt az Építésügyi Osztály vezetője, Reiszné Naszádi 
Magdolna az Intézményfelügyeleti és Humán Főosztály vezetője, Herczeg István a 
Köznevelési, Közművelődési és Sport Osztály vezetője, dr. Zsidei Kinga a Szociális és 
Egészségügyi Osztály vezetője, Aradi Gizella a Közgazdasági Főosztály vezetője, dr. 
Turcsányi Miklós az Adóügyi Osztály vezetője, Böröczfy Ferenc a Gazdálkodási Osztály 
vezetője. 
 
Jelen vannak:  Juhászné dr. Baráth Márta jegyző, 
    Böröczfy Ferenc osztályvezető, 
    Németh Tibor osztályvezető, 
    dr. Trinn Miklós osztályvezető 
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További meghívottak: Dr. Sólyom Olimpia a XV. kerületi Önkormányzat Egészségügyi 
Intézményének főigazgató főorvosa, Gráczer Irma az Egyesített Szociális Intézmény 
igazgatója, Dr. Kovács Imre a Gazdasági Működtetési Központ főigazgatója, Soha Péter a 
Gazdasági Működtetési Központ gazdasági igazgatója, Bene Attila a Gazdasági Működtetési 
Központ műszaki igazgatója, Bárkai Katalin a Gazdasági Működtetési Központ szervezési 
igazgatója, Dr. Holló Szilvia Andrea a XV. Média Kommunikációs és Szolgáltató Közhasznú 
Nonprofit Kft. vezetője, Szaniszló Attila a CSAPI-15 Vásárcsarnok és Piacfenntartó Kft 
vezetője, Juhász Márton a Palota-15 Rehabilitációs és Közfoglalkoztatási Közhasznú 
Nonprofit Kft vezetője, Dr. Kiss Gyula a Palota Holding Ingatlan-és Vagyonkezelő Zrt. 
vezérigazgatója, Demeter János a RÉPSZOLG Környezetgazdálkodási és Foglalkoztatási 
Nonprofit Közhasznú Kft vezetője, Oláh Béla a RUP-15 Kft ügyvezető igazgatója, Galambos 
Ferenc XV. kerületi Rendőrkapitány, Csonka László a Globomax Zrt. kapcsolattartója. 
 
Jelen vannak:  Soha Péter gazdasági igazgató GMK 
 
Többcélú Intézmények: Ábri László a Dózsa György Gimnázium igazgatója, Rozsáli Oszkár 
a Kontyfa Középiskola és Általános Iskola igazgatója, Bäckné Kremm Andrea a László Gyula 
Gimnázium és Általános Iskola igazgatója, Zádoryné Leiner Erika a Száraznád Nevelési-
Oktatási Központ igazgatója. 
 
Általános Iskolák:Varga László a Czabán Általános Iskola igazgatója, Csörgő Mária a 
Hartyán Általános Iskola igazgatója, Kovács Tibor a Károly Róbert Általános Iskola 
igazgatója, Selényiné Stier Márta a Kolozsvár Általános Iskola igazgatója, Rónáné Helle 
Mária a Neptun Általános Iskola igazgatója, Frák Erika a Pestújhelyi Általános Iskola 
igazgatója, Bikfalvi Borbála a Rákospalotai Kossuth Lajos Általános Iskola igazgatója, 
Gressó Tiborné a Szent Korona Általános Iskola vezetője. 
 
Jelen vannak:  - 
 
Alapítványok: Bácskai Endre az 56-os Szövetség XV. ker. Szervezete, Alapítvány a 
Holnapért, Alapítvány a MÁV telepi iskoláért, Alapítvány az Ifjúság Tánc- és Zeneművészeti 
Nevelésért, Alapítvány a XV. Molnár Viktor u. 94-96. alatti óvoda támogatásáért, 
Aranyszamár Művészeti és Kulturális Egyesület, Artkontúr Művészeti és Kulturális 
Egyesület, ATHOSZ Művészeti-Közéleti és Irodalmi Társaság, A Holnap Egészséges 
Gyermekeiért Alapítvány, Az Egészségesebb, Esztétikusabb Környezetért Alapítvány, 
ÁBÉCÉ Egyesület a Gyermekért, Biondo Bike Club, Budapest XV. Kerületi Gazdakör, 
Budapest XV. Kerületi Idősek és Nyugdíjasok Egyesülete, Civil Mozgalom XV. kerületi 
Szervezete, CIVITALIS Egyesület, ClubNetCet Internetes Ismeretterjesztő Egyesület, 
CORTEX Alapítvány az Agysérültek Rehabilitációjáért, Csutkababa Alapítvány, 
Egészségőrző Egyesület, Együtt a Gyermekekért, Az Egészségért Alapítvány, Együtt 
Újpalotáért Kulturális és Szociális Érdekképviseleti Egyesület, Első Magyar Gó Egyesület 
Pestújhely, Energia Információs Központ Egyesület, Ép Lélek, Egészséges Test Alapítvány, 
Értelmes Életért Alapítvány, Észak-Pesti Környezetvédelmi Kulturális és Szabadidősport 
Egyesület, Északi Fény Természetjáró Egyesület, Európai Hátrányos Helyzetűek Közhasznú 
Egyesülete, Fitness Duo Iskola Oktatási és Sport Alapítvány, Forrás – Bogács Alapítvány, 
Garabonciás Egyesület, Gondoskodás Gyermekeinkért Alapítvány, Hálózat a Kultúráért, 
Művészetért Egyesület, Hartyán Alapítvány Az Iskoláért, Hartyán Diáksport Egyesület, 
Hátrányos Helyzetűek Alternatív Műhelye (HÁTHA), Hét Galamb Alapítvány, Hétszínvilág 
Transz-Perszonális Egyesület, Hétszín-Virág Alapítvány a XV. kerületi Bölcsődékért, Holnap 
már Késő Környezetvédelmi Alapítvány,  
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Hosszútávú Egészségmegőrző Program Közhasznú Egyesület, Ifjúsági Caritas Egyesület, 
Inthos Nemzetközi Kórház Hálózat Alapítvány, Jézus Szíve Alapítvány, Jövőt Álmodunk 
Egyesület, Kavicsosi Deák Alapítvány, Kegyelem Alapítvány, Kinizsi TTK, Kontyfa 
Sportiskola, Korona Művelődési Kulturális és Oktatási Alapítvány, Korszerű Tudással Építsd 
a Jövődet Alapítvány, Közbizalom Közhasznú Egyesület, Közbiztonsági Polgárőr Közhasznú 
Egyesület, Középpont Mentális Egészségvédő Egyesület, „KUCI” Kisállatmenhely 
Alapítvány, Kultúrműhely Alapítvány, Kurimszy Sándor Emlékalapítvány, LABE XV. 
kerületi Szervezete, Legea-Bulldózerek Unihockey Club Budapest, Lehetőség a 
Rászorulóknak Alapítvány, MDOSZ H-1 Rákospalotai Madárbaráti Egyesület, Magyar 
Kerékpárosklub, Magyar Politikai Foglyok Szövetsége, Magyar Szinergia Ház Közhasznú 
Egyesület, Magyar Vöröskereszt XV. Kerületi Szervezete, Magyarok Szövetsége Egyesület, 
Magyarországi Szocialista Romák Szervezete (MSzRSz), MÁV Telep Baráti Köre KHE, 
MEASZ – Összefogás a Demokráciáért, Meixner Alapítvány, Micimackó és Természet 
Alapítvány, Mini Manó Alapítvány, Mozgássérültek BP-i Szervezetének Rákospalotai 
Tagszerve, Munkarend Alapítvány, Nagycsaládosok Újpalotai Egyesülete, Nagyot Ugró Tinik 
Rohanó Ifjú Fiúk Edző Raja, Nádastóparki Óvodai Alapítvány,  Neptun Diáksport Egyesület, 
NIHON Újpalotai Sportegyesület, Nyírpalota Társaság, Nyitott Gondolkodók Egyesülete, 
Nyugodt Holnap Alapítvány, Nyújtsd a Kezed Alapítvány, Országos Gyermekvédő Liga, 
Orvosi Kamara XV. Kerületi Szervezete, Otthon Segítünk Alapítvány, Őszirózsa Alapítvány, 
Palotai Kincsőr Alapítvány, Palota Röplabda Sport Klub, Palotai Csokonai Asztali Labdarúgó 
Egyesület, Palotai Önvédelmi Védegylet, Palotai Polgárőrség, Palotai Sporthorgász 
Egyesület, Paulay Alapítvány, Páskomliget Szenvedélymentes Klub, Periféria Alapítvány, 
Perspektíva Nova Egyesület, Perspektíva Kulturális és Segítő Egyesület, Pestújhelyi Iskoláért 
Egyesület, Pestújhelyi Kertbarát Egyesület, Pestújhelyi Pátria Közhasznú Egyesület, 
Pestújhelyi Sport Club, Polgári Érdekképviseleti Egyesület, POFOSZ- Magyar Politikai 
Fogyok Szövetsége, Pro Minor Egyesület a Gyermekekért, Pro Scola Gregorius Dózsa 
Alapítvány, Rákospalota a Mi Otthonunk Egyesület, Rákospalota-Pestújhely-Újpalota 
Kiemelten Közhasznú Környezetvédelmi Közalapítvány, Rákospalota – Pestújhely – Újpalota 
Közrend és Vagyonvédelmi Kiemelten Közhasznú Közalapítvány, Rákospalota Kolozsvár 
DSE, Rákospalotai Szilas Néptáncegyüttes Egyesület, Rászorulókat Támogatók Egyesülete, 
ROM-SOM Cigány Kulturális és Hagyományőrző Szervezet, Sclerosis Multiplex Budapesti 
Egyesület, Segítsd az Iskoládat! Közhasznú Egyesület, Sportiskola Sportegyesület, Szabó 
MIklós Lelki Pásztor Szellemi Hagyatékát Őrző Alapítvány, Szertelen-Kék Alapítvány, 
Szilvássy Andor Barlangkutató Egyesület, Szociális és Rehabilitációs Alapítvány, Szolidáris 
Kisnyugdíjasok Egyesülete, Szövőgyár utcai Óvoda Gyermekeiért Közhasznú Alapítvány, 
SZÖVTÁRS Egyesület, Szülők, Tanítványok a Kolozsvár úti Iskoláért Alapítvány, Támogasd 
a Rászorulókat Alapítvány, Tavasz Kórus Alapítvány, Toronyhír Újpalotai Média Alapítvány, 
Tündérképző Egyesület, UJPA STOMA Klub Egyesület, Újpalotaiak Baráti Köre Művelődési 
és Érdekvédelmi Egyesület, Újpesti Torna Egylet, Unilever Tömegsport Egyesület, Viperák 
Amerikai Futball Egyesület, VIVA VOCE Alapítvány, Viwal Tanoda Kézműveseket Képző 
Közhasznú Egyesület, XV. kerületi Cukorbetegek Klubja, XV. kerületi Köztisztviselők 
Sportegyesülete, Zene-Tánc-Mozgás Kulturális Egyesület, Zuglói Ilco Egyesület, BKIK XV. 
kerületi Szervezete. 
 
Jelen vannak:  - 
 
 
 
 
 



 4

   Dr. Balázs Zoltán bizottsági elnök: Üdvözli a bizottsági tagokat és a 
megjelent előadókat. Megállapítja, hogy a bizottság 4 fő bizottsági tag jelenlétével 
határozatképes. Ismerteti a napirendet. 
 
1. Előterjesztés a Budapest Főváros XV. kerületi Rákospalota, Pestújhely, Újpalota 

Önkormányzat 2013. évi költségvetéséről szóló rendelet megalkotásáról  
(Ikt.sz: 1/79-64/2013.)        „R”  
Előterjesztő: László Tamás polgármester 
Előadó: Aradi Gizella főosztályvezető 

 
 
   Dr. Balázs Zoltán bizottsági elnök: Szavazást kér a napirend 
elfogadásáról. 
 
PJB 136/2013. (III. 11.) számú határozat 
 
A Pénzügyi és Jogi Bizottság elfogadja az előterjesztett napirendi pontot.  
(Szavazati arány: 4 igen szavazat, egyhangú) 
 
Döntéshozatalban résztvevők száma: 4 fő 
Döntésből kizárt önkormányzati képviselő neve és kizárás indoka: - 
Jegyző jogszabálysértésre vonatkozó jelzése: -  
 
 
ELFOGADOTT NAPIREND 
 
1. Előterjesztés a Budapest Főváros XV. kerületi Rákospalota, Pestújhely, Újpalota 

Önkormányzat 2013. évi költségvetéséről szóló rendelet megalkotásáról  
(Ikt.sz: 1/79-64/2013.)        „R”  
Előterjesztő: László Tamás polgármester 
Előadó: Aradi Gizella főosztályvezető 

 
 
 

* * * * * 
 
 
 
1. Előterjesztés a Budapest Főváros XV. kerületi Rákospalota, Pestújhely, Újpalota 

Önkormányzat 2013. évi költségvetéséről szóló rendelet megalkotásáról  
(Ikt.sz: 1/79-64/2013.)        „R”  

 
   Dr. Balázs Zoltán bizottsági elnök: Kéri az előterjesztőt tegye meg 
szóbeli kiegészítését. 
 
   Böröczfy Ferenc osztályvezető: Az előterjesztés a képviselő-testület 
által jóváhagyott, valamint a polgármesteri hatásköri változtatásokat tartalmazza. Beépült a 
környezetvédelmi alap előirányzatának 2,5 millió forintos csökkentése amely fedezetül 
szolgál a komposztálási program támogatásához. Felnőttképzési alap céljára 1 millió forintot 
biztosítanak, melynek forrása az általános tartalék ugyanilyen arányú csökkentése adja.  
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A működési pénzeszköz átadások között 600.000,- forintos többlet támogatást biztosítanak a 
Vöröskereszt számára, az általános tartalék hasonló értékű csökkentése mellett. Szociális 
térkép készítésére előirányzatként 2 millió forint biztosítanak, melynek forrása szintén az 
általános tartalék. A részvételi demokrácia mintaprogramjának kidolgozására 3 millió forintot 
terveznek, fedezete az általános tartalék. Az iskolák fenntartási kiadási előirányzatát 10 millió 
forinttal csökkentésre kerül. A GMK költségvetésében terveztek tartalékok az iskolák 
működése érdekében. Az általános tartalék növelésével lehetett a lakás felújítási alap 
előirányzatát további 40 millió forinttal emelni, így a teljes érték 140 millió forint. Az 
általános tartalék nem éri el a 7 millió forintot. Az SzCsTB ülésén felvetődött, hogy az 
Egészségügyi Intézmény álláshelyeinek 238 főben történő megállapításáról nem korábban 
kellett volna-e dönteni. Javasolták, hogy a határozati javaslat egészüljön ki azzal, hogy – a 
képviselő-testület által legutóbb jóváhagyott – 260 főről csökkentik le a létszámot. A létszám 
akkor került meghatározásra, amikor gazdálkodási szempontból a GMK átvette az önállóan 
gazdálkodó intézményeket.  
 
   Dr. Balázs Zoltán bizottsági elnök: Kérdések következnek.  
 
   Gyurcsánszky János képviselő: Kéri, hogy használják a mikrofont. Az 
előterjesztésbe mely korábbi javaslatok kerültek átvezetésre? Melyik javaslatokat nem 
támogatta az előterjesztő? Ezen információkhoz lehetne viszonyítani a módosító 
indítványokat.  
 
   Vizér Klára alpolgármester: A 2013. február 27-ei képviselő-testületi 
ülésen az Egészségügyi Intézmény engedélyezett álláshelyeinek számát illetően milyen 
határozat született? Hogyan értelmezik a 86-87/2012. (II. 27.) számú határozatokat? A 2013. 
február 27-ére elkészült költségvetés rendelettervezetben mekkora létszámmal, illetve milyen 
felhatalmazással számoltak az Egészségügyi Intézménynél?  
 
   Donga Árpádné képviselő: Az Egészségügyi Intézményt illetően 
eddig 254 főről beszéltek. Az előterjesztés 18. oldalán ellenben 260 fő van feltüntetve. A 
létszámot illetően a 254 főről nem, a 238 főről azonban szavazott a képviselő-testület. 
Változatlan létszámról volt szó, amely nem 254, hanem 260 fő. A elkészült négy 
költségvetésről szóló előterjesztésben az utolsóban szerepel a 260 álláshely szám. 
 
   Dr. Balázs Zoltán bizottsági elnök: Az általános tartalék összege 
pontosan mennyi? Kaphatnának egy, a GMK költségvetését részletesebben, átláthatóbban 
bemutató tájékoztató anyagot? Kérdéseket lezárja, megadja a szót az előterjesztőnek 
válaszadásra. 
 
   Böröczfy Ferenc osztályvezető: Az előterjesztésben öt területen 
hajtottak végre korrekciót, a képviselő-testület által hozott határozatok alapján. A módosító 
javaslatokból a lakás felújítási alap emelése került elfogadásra, ehhez az általános tartalékot is 
emelni kellett. A képviselő-testület nem fogadta el azt a javaslatot, hogy az Egészségügyi 
Intézményben 2013. január 1-jétől 238 főben állapítsa meg az engedélyezett álláshelyek 
számát. A 2013. február 27-ei ülésen tárgyalt előterjesztésben 254 fővel – és annak megfelelő 
bérrel – számoltak. Az alapvetően technikai, kisegítő álláshely csökkentést követően is marad 
további üres álláshely az Egészségügyi Intézményben. Az ellátás színvonala nincs 
veszélyeztetve. Több egyeztetés is volt a témában. Az engedélyezett álláshely szám korábban 
270 volt.  
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A gazdasági funkciók GMK-hoz kerülését követően csökkentették az álláshelyek számát 260-
ra. Az érintett tíz személy fizikailag továbbra is az Egészségügyi Intézménynél dolgozik, az 
álláshely került át a GMK-hoz. Az egyeztető megbeszélésen az Intézmény jelezte, hogy 
visszaadna további hat üres álláshelyet, mely a további egyeztetések alkalmával tovább 
csökkent. A megspórolható költség összege 33 millió forint.  
 
   Soha Péter gazdasági igazgató: A kért adatok rendelkezésre állnak. 
Valamennyi intézmény egységet illetően meg vannak a részletes tervek. Jelentős mennyiségű 
adatról, indokolásról van szó, melyet átadnak. 
 
   Dr. Balázs Zoltán bizottsági elnök: Nem 60-70 oldalas kimutatásra 
gondolt. A táblázatban feltüntetésre kerülhetne, hogy nagyságrendileg mekkora személyi 
kiadásokkal-, dologi kiadásokkal – azok főbb szerkezeti elemeit érintően – valamint milyen 
mértékű rezsi költséggel számolnak. A főbb költségelemekre gondolt. Új előterjesztésről van 
szó, ellenben az előterjesztőt már kötik az egyes döntések. A lakás felújítási alap emelése 
jogilag nem volt támogatható, de polgármester úr az új anyag készítésével megoldhatónak 
tartotta a felmerült problémát. A költségvetés tárgyalásakor 254 főről indultak. A rossz 
számok inkább előkészítési hibának tekinthetőek, amelynek költségvetési kihatása nem volt. 
A költségvetés tervezésnél a státuszt érintő döntéseknek kompatibiliseknek kell lennie az 
összegek biztosításával.  
 
   Vizér Klára alpolgármester: A bizottsági üléseken van lehetőség arra, 
hogy az egyes előterjesztéseket szakmai módon tekintsék át és megtegyék jobbító szándékú 
javaslataikat. Jegyző asszony levelét megkapta, ellenben továbbra is az a véleménye, hogy az 
Egészségügyi Intézmény engedélyezett álláshelyeivel kapcsolatban elbeszélnek egymás 
mellett. Az álláshelyek számával kapcsolatban miért nem a korábbi testületi ülések egyikén 
döntöttek? Idéz a levélből. Értelmezése szerint az engedélyezett álláshelyek száma 260. 
Véleménye szerint a február 27-ei képviselő-testületi ülésre ez alapján kellett volna átdolgozni 
a költségvetést. A döntés értelmében nem járultak hozzá a létszámcsökkentéshez, ezért az 
álláshelyek száma változatlan kell hogy maradjon. Véleménye szerint a létszámcsökkentést az 
I. számú módosításban lehet megtenni, illetve a jelenlegi rendelettervezet nem követi a 
képviselő-testület határozatát. Jegyző asszony véleménye szerint törvényességi szempontból 
megfelelő, álláspontja szerint azonban nem megfelelő az anyag, mivel a 86-87/2012. (II. 27.) 
számú határozatok nem kerültek beépítésre. Amennyiben a holnapi napon elfogadják az 
álláshelyek 238 főben történő megállapítását az az I. számú módosításban kerülhet 
átvezetésre.  
 
   Gyurcsánszky János képviselő: A költségvetést már negyedik 
alkalommal tárgyalják. A legutóbbi ülésen voltak módosító indítványok. A költségvetés nem 
került elfogadásra, ez a helyzet azt eredményezte, hogy a polgármesternek a költségvetést 
újból a képviselő-testület elé kell terjesztenie. Előterjesztő egyes elemeket beépített az 
anyagba. A módosító indítványokat újból be kellett volna nyújtani. Új előterjesztésről, új 
költségvetésről van szó. Új vitát kell kezdeményezni. Nem elnapolták az előterjesztés 
tárgyalását, hanem nem fogadták el a költségvetést.  
 
   Soha Péter gazdasági igazgató: Az Egészségügyi Intézmény utolsó 
engedélyezett létszáma 260 fő. A költségvetés tárgyalása során az intézmény vezetője jelezte, 
hogy a feladat ellátáshoz elegendő a 254 fős álláshely. Ez került további 16 tartósan üres 
álláshellyel csökkentésre.  
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   Böröczfy Ferenc osztályvezető: Egyetért Gyurcsánszky János 
képviselővel, újonnan benyújtott költségvetésről van szó. Előterjesztő eldöntheti, hogy milyen 
módosításokat hajt végre a tervezetben, ugyanakkor voltak elfogadott határozati javaslatok is.  
 
   Dr. Balázs Zoltán bizottsági elnök: A jelenlegi előterjesztéshez is be 
lehetett volna nyújtani módosító határozati javaslatokat. Véleménye szerint az anyag jogilag 
rendben van. Álláspontja szerint nincs akadálya annak, hogy először a határozati javaslatról, 
majd a rendeletről döntsön a bizottság. Dönthetnek úgy is, hogy az érvényes testületi döntés 
alapján a működési költségvetést át kell dolgozni. Ebben az esetben azonban el kell dönteni, 
hogy a működési költségvetésből honnan biztosítanak 33 millió forint összegben forrást. 
Lehetséges eljárás, azonban veszélyt is rejt magában.  
 
   Gyurcsánszky János képviselő: A törvényesség a demokrácia alapja. 
A képviselő-testületet nem lehet olyan helyzetbe hozni, hogy nem döntésük esetén nem lesz 
költségvetés, és az mit jelent a továbbiakban. Jelenleg új költségvetés van. A korábbi ülésen 
módosító javaslatok kerültek benyújtásra melyeket vagy támogatott, vagy elutasított a testület. 
A módosító javaslatok nem a jelenlegi előterjesztéshez kerültek benyújtásra. Azt a 
költségvetést a képviselő-testület nem fogadta el. A polgármester kötelezettsége, hogy új 
költségvetést terjesszen elő, így az érintetteknek lehetőséget kell adni arra, hogy megismerjék 
azt, és legyen lehetőség módosító indítvány beterjesztésére.  
 
   Donga Árpádné képviselő: A PJB üléséről mikor tájékoztatták a 
képviselőket? A mai napon reggel még nem volt megtekinthető a honlapon a meghívó. 
Véleménye szerint az Egészségügyi Intézmény álláshely számának van kihatása a 
költségvetésre, amennyiben a 260-ról 238 főre való csökkentést veszik alapul.  
 
   Dr. Pintér Gábor képviselő: Véleménye szerint törvényességi aggály 
az előterjesztéssel kapcsolatban nem merül fel.  
 
   Vizér Klára alpolgármester: A jogot különbözőképpen is lehet 
értelmezni. A 2013. február 27-ai határozat arról szól, hogy a képviselő-testület nem fogadta 
el azt javaslatot, hogy az Egészségügyi Intézmény álláshelyeinek számát 238 főben állapítsa 
meg, amely azt jelenti, hogy a korábban engedélyezett – 260 fős – álláshely számot kell alapul 
venni. Miért nem szavaztak az álláshely számról – függetlenül a rendelettervezettől – a 
korábbi üléseken? Abban a kialakult gyakorlat megszüntetésében kéri a bizottság segítségét, 
hogy a költségvetési rendeletmódosítás előtt olyan előterjesztésekről ne döntsenek amelyek 
kihatással vannak – ugyanazon a napon tárgyalandó – költségvetésre, amely ellenben már 
tartalmazza az előterjesztések pozitív elbírását. Ezt helytelennek tartja. Az önkormányzati 
törvény is arról rendelkezik, hogy a települési önkormányzat legfelsőbb döntést hozó szerve a 
képviselő-testület, és döntéseit végre kell hajtani. Azt érzi, hogy a XV. kerületi 
önkormányzatban ezt kezdik figyelmen kívül hagyni. Kéri a PJB képviselőit – amennyiben az 
önkormányzat és a polgármesteri hivatal a törvényességi éle nem érzékeli ezen tendenciákat – 
hogy figyeljenek arra, hogy a képviselő-testület által meghozott döntések kerüljenek 
végrehajtásra.  
 
   Dr. Balázs Zoltán bizottsági elnök: Értelmezése szerint a jelenlegi 
gyakorlatot a hivatal vezetése vezette be. A korábban ciklusban – a jelenlegi tizenkettővel 
ellentétben – évente négy alaklommal történt költségvetés módosítás. Jegyző asszony jelezte, 
hogy a költségvetési rendeletet módosító javaslatok elfogadásának rendjével kapcsolatban 
előterjesztést kíván készíteni.  
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   László Tamás polgármester: Amennyiben a holnapi napon nem lesz 
költségvetése az önkormányzatnak, az intézmények nem jutnak pénzhez, gyakorlatilag 
teljesen összeomlik minden. Kéri alpolgármester asszonyt, ne menjen el a bizottsági ülésről, 
mert új információ vannak arra vonatkozóan, hogy részlegenként milyen módosult álláshelyek 
vannak, melyeket ismertet. A 238 főben is van 20 üres álláshely. Kötelességük a takarékos 
gazdálkodás. Szakmai átalakítás tekintetében sem indokolt ennyi üres álláshely. A határozati 
javaslat véleménye szerint törvényes. Az ismertetett táblázatot a GMK – az Egészségügyi 
Intézménnyel egyeztetve – állította össze. A betöltetlen álláshelyekkel kapcsolatban újabb 
kimutatást kap, amely tartalmazni fogja a szándékot is. 
 
   Dr. Pintér Gábor képviselő: Javasolja, hogy zárják le a vitát és 
szavazzanak.  
 
   Dr. Balázs Zoltán bizottsági elnök: Amennyiben Gyurcsánszky 
képviselő úr nem ért egyet az előterjesztés tárgyalásával miért szavazta meg a napirendi pont 
elfogadását? Az előterjesztésben szereplő adatok nem teljesen újak. Számos fórumon 
egyeztetik a költségvetést. Véleménye szerint célszerű lenne az előterjesztést is két felé 
bontani.  
 
   Gyurcsánszky János képviselő: Amennyiben a napirend nem kerül 
elfogadásra nem mondhatta volna el az észrevételeit. Nagyon fontos a jogszerűség. Lehet, 
hogy a számok nem teljesen újak, azonban új előterjesztésről van szó és az eljárási 
szabályokat be kell tartani. Módosító indítványokat tudjanak benyújtani, megtárgyalhassák az 
anyagot. Meg kell találni a kompromisszumot.  
 
   László Tamás polgármester: Az Egészségügyi Intézmény létszámáról 
három menetben tárgyaltak, melyből kettőn alpolgármester asszony is részt vett. Az 
intézmény által megerősített létszámigény 238 fő. Minden lehetséges egyeztetést megettek. 
Az a kötelességük, hogy az intézmények a szükséges és elégséges forrást megkapják, a 
szükséges és elégséges létszám biztosítása mellett. A járó beteg szakrendelést az 
önkormányzat változatlanul folytatja, lesz lehetőség – a 20 üres álláshellyel – az esetleges 
strukturális változtatásokra. Körültekintő, végiggondolt többszörösen egyeztetett témáról van 
szó. A költségvetést illetően 35 alapegyeztetés volt. A költségvetési intézmények esetében az 
a lényeg, hogy annyi forrást kapjon amennyivel el tudja látni a feladatát. A költségvetés 
precízen előkészített.  
 
   Dr. Trinn Miklós osztályvezető: A határozati javaslat mind a négy 
előterjesztés esetén 238 főről szólt. Az ominózus határozat február 20-án született, február 27-
én a képviselő-testület nem szavazott a költségvetésről így a – szintén 238 fős – határozati 
javaslatról sem. Március 6-án – az előterjesztés szintén 238 főről szóló határozati javaslatot 
tartalmazott – a képviselő-testület nem szavazta meg az előterjesztést. Az előterjesztő jelenleg 
is 238 főről tesz javaslatot. Törvényességi aggály nem merül fel.  
 
   László Tamás polgármester: A szavazás érdekesen alakult. Először a 
határozati javaslatról, majd a rendeletről kell dönteni.  
 
   Dr. Trinn Miklós osztályvezető: A rendeletalkotási javaslat szerepel 
első helyen azt követi a határozati javaslat. A sorrendnél a joghierarchiát vették alapul, 
ellenben nem történik semmi ha fordítva szavaznak, illetve amennyiben a rendeletet 
elfogadják nem is kötelező dönteni a határozati javaslatról.  
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   Dr. Balázs Zoltán bizottsági elnök: A képviselők bármelyike a 
rendelet elfogadásának napján is benyújthat rendelet módosító javaslatot. A Horvát 
Kisebbségi Önkormányzat is jelezte, hogy vannak problémák. Az anyagot áttekintik. Ismerteti 
a határozati javaslatokat.  
 
A Pénzügyi és Jogi Bizottság javasolja, hogy az Egészségügyi Intézmény engedélyezett 
álláshelyeinek számáról szóló határozati javaslatról, a Budapest Főváros XV. kerületi 
Önkormányzat 2013. évi költségvetéséről szóló rendelettervezet elfogadását megelőzően 
döntsön. 
 
A Pénzügyi és Jogi Bizottság nem fogadta el azt a javaslatot, hogy megtárgyalásra és 
elfogadásra javasolja a képviselő-testületnek az SZCSTB 148/2013. (III.11.) számú 
határozatát. 
 
A Pénzügyi és Jogi Bizottság úgy dönt, hogy megtárgyalásra és elfogadásra javasolja a 
képviselő-testületnek, hogy az Egészségügyi Intézmény engedélyezett álláshelyeinek számát 
2013. január 1. napjától 238 főben állapítsa meg.  
 
A Pénzügyi és Jogi Bizottság – a PJB 137-139/2012. (III. 11.) számú határozataiban foglaltak 
figyelembevételével – megtárgyalásra és elfogadásra javasolja a képviselő-testületnek a XV. 
kerületi Önkormányzat 2013. évi költségvetéséről szóló rendelettervezetet.  
 
   Gyurcsánszky János képviselő: Bejelenti, hogy nem vesz részt a 
szavazásban.  
 
   Dr. Balázs Zoltán bizottsági elnök: Szavazást kér az ismertetett 
határozati javaslatokról. 
 
PJB 137/2013. (III. 11.) számú határozat 
 
A Pénzügyi és Jogi Bizottság javasolja, hogy az Egészségügyi Intézmény engedélyezett 
álláshelyeinek számáról szóló határozati javaslatról, a Budapest Főváros XV. kerületi 
Önkormányzat 2013. évi költségvetéséről szóló rendelettervezet elfogadását megelőzően 
döntsön. 
(Szavazati arány: 2 igen szavazat, 0 nem szavazat, 0 tartózkodás) 
(Gyurcsánszky János képviselő nem vett részt a szavazásban!) 
 
Döntéshozatalban résztvevők száma: 3 fő 
Döntésből kizárt önkormányzati képviselő neve és kizárás indoka: - 
Jegyző jogszabálysértésre vonatkozó jelzése: -  
 
PJB 138/2013. (III. 11.) számú határozat 
 
A Pénzügyi és Jogi Bizottság nem fogadta el azt a javaslatot, hogy megtárgyalásra és 
elfogadásra javasolja a képviselő-testületnek az SZCSTB 148/2013. (III.11.) számú 
határozatát. 
(Szavazati arány: 1 igen szavazat, 0 nem szavazat, 1 tartózkodás) 
(Gyurcsánszky János képviselő nem vett részt a szavazásban!) 
 
Döntéshozatalban résztvevők száma: 3 fő 
Döntésből kizárt önkormányzati képviselő neve és kizárás indoka: - 
Jegyző jogszabálysértésre vonatkozó jelzése: -  
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PJB 139/2013. (III. 11.) számú határozat 
 
A Pénzügyi és Jogi Bizottság úgy dönt, hogy megtárgyalásra és elfogadásra javasolja a 
képviselő-testületnek, hogy az Egészségügyi Intézmény engedélyezett álláshelyeinek számát 
2013. január 1. napjától 238 főben állapítsa meg.  
Felelős: polgármester 
Határidő: 2013. március 12.  
(Szavazati arány: 2 igen szavazat, 0 nem szavazat, 0 tartózkodás) 
(Gyurcsánszky János képviselő nem vett részt a szavazásban!) 
 
Döntéshozatalban résztvevők száma: 3 fő 
Döntésből kizárt önkormányzati képviselő neve és kizárás indoka: - 
Jegyző jogszabálysértésre vonatkozó jelzése: -  
 
PJB 140/2013. (III. 11.) számú határozat 
 
A Pénzügyi és Jogi Bizottság – a PJB 137-139/2012. (III. 11.) számú határozataiban foglaltak 
figyelembevételével – megtárgyalásra és elfogadásra javasolja a képviselő-testületnek a 
XV. kerületi Önkormányzat 2013. évi költségvetéséről szóló rendelettervezetet.  
Felelős: polgármester 
Határidő: 2013. március 12.  
(Szavazati arány: 2 igen szavazat, 0 nem szavazat, 0 tartózkodás) 
(Gyurcsánszky János képviselő nem vett részt a szavazásban!) 
 
Döntéshozatalban résztvevők száma: 3 fő 
Döntésből kizárt önkormányzati képviselő neve és kizárás indoka: - 
Jegyző jogszabálysértésre vonatkozó jelzése: -  
 
 
   Dr. Balázs Zoltán: Megköszöni a bizottsági tagok részvételét, az ülést 
bezárja.  
 

K.m.f.  
 
 
 
 

Komár Renáta 
bizottsági titkár 

Dr. Balázs Zoltán 
elnök 

 


